
SPOSOBY WYRAŻANIA PRZYSZŁOŚCI 

FUTURE SIMPLE - czas przyszły prosty To be going to - mieć zamiar PRESENT CONTINUOUS - czas przyszły ciągły 

- przewidywania:  
People will fly to Mars soon. Ludzie polecą wkrótce 
na Marsa. 
-decyzje podjęte w chwili mówienia: 
I’m hungry. I will eat a sandwich. 
- obietnice: I will send you a postcard from holiday. 
-oferty: Your bag is too heavy. I will help you. 
- prośby: Will you clean the whiteboard, please? 
- fakty w przyszłości: Jake will be 15 next week. 

- plany i zamiary: 
She is going to watch a thriller. 
-przewidywania oparte na DOWODACH: 
It’s cloudy. It’s going to rain. 

-ustalone plany na bliską przyszłość / uzgodnione z 
inną osobą (mogą one być już zapisane w jakimś 
kalendarzu / podany jest czas/ miejsce/ możliwe, że 
już częściowo zaczęliśmy realizować te plany, np. 
kupiliśmy już bilety itp.) 

I will play chess. Będę grać w szachy. /Zagram w 
szachy. 
You will play chess. Ty będziesz grać w szachy. 
 
He                                     On 
She will play chess.          Ona będzie grać w szachy. 
It                                        Ono  
 
We                                    My będziemy grać… 
You  will play chess.        Wy będziecie grać… 
They                                 Oni będą grać… 

I am GOING TO play chess. Mam zamiar  
                                               grać w szachy. 
You are GOING TO play. Ty masz zamiar grać… 
 
He                                           On  
She is GOING TO play.         Ona ma zamiar grać… 
It                                             Ono  
 
We                                       My mamy zamiar grać... 
You are GOING TO play    Wy macie zamiar grać… 
They                                    Oni mają zamiar grać… 

I am PLAYing chess with Emma this afternoon. 
Będę grać w szachy (zagram w szachy) z Emmą… 
 
You are PLAYing chess… Ty będziesz grać…  
He                                       On 
She IS PLAYing chess…    Ona będzie grać… 
It                                          Ono 
 
We                                          My będziemy grać… 
You   ARE PLAYing chess.   Wy będziecie grać… 
They                                       Oni będą grać… 

PYTANIA 
WILL na początek zdania (przed podmiot) 
She WILL play chess. 
WILL she play chess? CZy ona będzie grać w 
szachy? 
Yes, she WILL / No, she WON’T. 

PYTANIA 
AM, ARE, IS - na początek zdania (przed podmiot) 
She IS going to play chess. 
IS she going to play chess? Czy ona ma zamiar 
zagrać w szachy? 
Yes, she IS. / No, she ISN’T. 

PYTANIA 
AM, IS, ARE - na początek zdania (przed podmiot) 
She IS playing chess this evening. 
IS she playing chess this evening? 
Yes, she is. / no, she isn’t. 
 

PRZECZENIA: will not = won’t PRZECZENIA: dodajemy NOT:  
I am not going to play. 
are not = aren’t, is not = isn’t 

PRZECZENIA: dodajemy NOT: 
I am not playing… 
You aren’t playing… He isn’t playing. 

What game WILL you PLAY? What game ARE you GOING TO play? What game ARE you PLAYING this afternoon? 

 


